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Z á p i s  

z 30. jednání výboru zdravotního Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, konaného dne  

2. září 2024, od 15.00 hod., v Oblastní nemocnici Jičín, Bolzanova 512   

Přítomni: dle prezenční listiny 

Omluveni: MUDr. Mašek, MUDr. Šidáková, p. Netolická, prof. MUDr. Čáp CSc.,   

       MVDr. Ungerová, MUDr. Veselý, Ing. Kříž, PhDr. Štěpán, Ph.D. 

Program jednání  

1. Zahájení 

2. Schválení programu, volba ověřovatele zápisu, schválení hostů 

3. Žádosti o individuální dotace 

4. Prezentace ředitele Oblastní nemocnice Jičín k výstavbě pavilonu psychiatrie a urgentního  

      příjmu  

5. Návrh na úpravu vyrovnávacích plateb za plnění závazku veřejné služby na rok 2024 

nemocnic koncernu Zdravotnický holding Královéhradeckého kraje a.s.  

6. Návrh na poskytnutí neinvestiční dotace Zdravotnickému nadačního fondu 

Královéhradeckého kraje na "Stipendijní programy Zdravotnického nadačního fondu 

Královéhradeckého kraje" 

7. Návrh na uzavření dodatku č. 3 ke Smlouvě o poskytnutí dotace z rozpočtu 

Královéhradeckého kraje - Nadační fond pro podporu Městské nemocnice, a.s. ve Dvoře 

Králové nad Labem 

8. Žádost o změnu účelu schválených investičních příspěvků příspěvkové organizace Léčebna 

pro dlouhodobě nemocné Hradec Králové a Zdravotnická záchranná služba 

Královéhradeckého kraje 

9. Záměr převodu činností zařízení pro děti vyžadující okamžitou pomoc z gesce odboru 

zdravotnictví do gesce odboru sociálních věcí KÚ KHK 

10. Záměr převodu činností Léčebny dlouhodobě nemocných Opočno 

11. Různé 

12. Závěr 

13. Prohlídka nového pavilonu A  

 

  

K bodu 2 

Schválení programu, volba ověřovatele zápisu, schválení hostů  

Ing. Kracíková podala návrh na: 

I. Schválení navrženého programu 30. jednání výboru zdravotního a zeptala se přítomných 

členů výboru na další připomínky k navrženému programu. Dále konstatovala, že z počtu 

13 členů výboru zdravotního je přítomných pouze 6 členů, výbor tudíž není 

usnášeníschopný a k jednotlivým bodům budou pouze odsouhlasena doporučující nebo 

nedoporučující stanoviska.  

II.  Ověřovatele zápisu, Ing. Luboše Mottla 

III. Schválení hosta MUDr. Daniela Malého – předsedu správní rady ON JC 

 

Bez diskuse 

 

Pro výše uvedené, bylo hlasováno a bez usnesení doporučeno ke schválení 6 přítomnými 

členy výboru. 
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K bodu 3 

Žádosti o individuální dotace  

S návrhy seznámila Ing. Kracíková 

V souladu se Zásadami pro poskytování dotací a darů z rozpočtu Královéhradeckého kraje 

předkládáme k projednání žádosti o poskytnutí dotací z rozpočtu Královéhradeckého kraje na 

individuální účel. Jedná se o projekty, které věcně spadají do oblasti zdravotnictví. 

V případě schválení poskytnutí dotací na individuální účel Zastupitelstvem Královéhradeckého 

kraje, budou finanční prostředky na podporu vybraných projektů uvolněny v rámci 3. změny 

rozpočtu kraje na rok 2024 (kapitola 48 dotační fond, odvětví individuální dotace). 

Zastupitelstvo bude tyto žádosti projednávat na svém zasedání dne 9. září 2024. 

1. Žadatel: Město Stárkov 

Projekt: Stavební úpravy budovy občanské vybavenosti-lékařská ordinace a změna způsobu  

  užívání stavby garáže na kotelnu 

Účel:  Nově vznikne ordinace praktického lékaře, příjem pacientů – sesterna, čekárna a šatna.  

Nezbytnou součástí provozu a fungování lékařské ordinace je realizace projektu. 

Stavební úpravy a změna způsobu užívání stavby garáže na kotelnu, kde bude nově 

nainstalován kotel na spalovací pelety. Objekt  se nachází v centru obce a v současné 

době je řešen jako objekt se 2.NP a částečně zařízeným půdním prostorem, částečně 

podsklepený. Prostory budoucí lékařské ordinace se dříve využívaly jako restaurace. 

Stavební úpravy a změna užívání stavby garáže na kotelnu jsou na sebe závislé a ordinace 

bez nové kotelny nemůže fungovat 

Celkové náklady projektu: 5 334 743,42 Kč  

Požadovaná výše dotace:   2 000 000,00 Kč 

Vyjádření odboru zdravotnictví:  

Pokud nedochází k rozšíření služby, ale v rámci obce pouze k přesunu do lepších podmínek 

(budova), doporučujeme žádost podpořit jen v minimálním rozsahu anebo vůbec ne. 

 

Dle dotazu na minulém jednání výboru nebylo možné žádat o dotaci v žádném krajském 

programu. 

Vyjádření starosty města Petra Urbana, na základě požadavku z minulého jednání výboru 

zdravotního o doplnění informací z města Stárkov:  

„V budoucí nově vybudované lékařské ordinaci bude mít ordinaci praktická lékařka MUDr. 

Anna Jirásková, která má ordinaci v Hronově a ve Stárkově má odloučené pracoviště, kde 

ordinuje již mnoho let její zaměstnankyně MUDr. Miroslava Krtičková (lékařka, která před 

dvěma lety svou praxi předala zmiňované MUDr. Jiráskové). MUDr. Jirásková má uzavřeny 

smlouvy se zdravotními pojišťovnami. Jedná se o přestěhování ordinace z nevyhovujících prostor 

budovy bývalého zdravotního střediska ve Stárkově již zaběhlé lékařské praxe do nových prostor. 

MUDr. Jirásková bude nadále 2x týdně zajišťovat provoz ordinace pro obyvatele nejen Stárkova, 

ale i okolí. Prostor bude poskytnut na dobu neurčitou bezplatně v zájmu zachování lékařské 

praxe bude provoz dotován z rozpočtu města Stárkova.“  

Bez diskuse 

 

2. Žadatel: Michal Paďour 

Projekt: Rekonstrukce domu Lázeňská 176, Lázně Bělohrad a vybudování nové kardiologické a   

              angiologické ambulance. 

Účel:  Financování dobově věrné rekonstrukce domu v Lázních Bělohradě s kardiologickou a  

angiologickou ambulancí v přízemí domu. 

Celkové náklady projektu: 22 592 238,00 Kč  

Požadovaná výše dotace: 850 000,- Kč 

Pro tuto žádost neexistuje žádný jiný krajský dotační program.  
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Vyjádření odboru zdravotnictví:  

Dle dostupných zdrojů je počet kardiologických a angiologických ambulancí v dané lokalitě 

dostačující. Předložená žádost navíc uvádí, že se nejedná o vybudování nové ambulance, pouze 

se jedná o přesun stávající, která má v současné době sídlo v Husově ulici v Lázních Bělohrad. 

Požadované investiční prostředky by byly investovány do nemovitosti, která je v soukromém 

spoluvlastnictví žadatele jako fyzické osoby, jehož záměrem je nejen provozování ambulance, 

ale i pronájem bytů (podnikatelský záměr). V neposlední řadě je nutné zmínit, že uvedené 

činnosti jsou činnostmi generující zisk. Kardiologické a angiologické ambulance dle dostupných 

dat jsou ziskové. Výše uvedené se týká též pronájmu bytů, které navíc budou situovány v centru 

Lázní Bělohrad. Lze předpokládat, že výše pronájmů v této lukrativní zóně Lázní Bělohrad 

budou nadprůměrné oproti běžným či okrajovým částem města.  

I přes uvedený nesouhlas oslovil odbor zdravotnictví dne 12. 08. 2024 e-mailem MUDr. Michala 

Paďoura s žádostí o dodání rozpočtu na kardiologickou a angiologickou ambulanci. Požadovaný 

rozpočet nebyl prozatím odboru ZD dodán. 

 

Diskuse: 

• Doporučeno členy výboru podat novou žádost - např. na konkrétní přístroje a zařízení. 

 

3. Žadatel: Regionální ukrajinský spolek ve Východních Čechách 

Projekt: Stáž, výměna znalosti, zkušenosti a dovednosti rehabilitologů a zdravotního personálů  

              partnerských regionů 

Účel:  Propagace a fotodokumentace stáže ukrajinských rehabilitologů v Janských Lázních,  

           zajištění tlumočení a koordinace projektu, ubytování a strava v Hradci Králové, zajištění        

           kulatého stolu, kulturní odpočinkový program a seznámení s pamětihodnostmi  

           Královéhradeckého kraje, drobné upomínkové předměty atd.  

Celkové náklady projektu: 390 802,- Kč  

Požadovaná výše dotace:  385 342,- Kč  

Na daný účel není vypsaný žádný krajský dotační program. 

 

Vyjádření odboru zdravotnictví:  

Doporučujeme podpořit akci maximálně z 20 %, jelikož se nejedná o poskytování zdravotních 

služeb, ale o podporu pobytu Ukrajinců v našem kraji a jejich návštěvy v charitativních 

organizacích a organizacích poskytujících zdravotní služby. Navíc spolek žádá např. o úhradu 

nákladů poskytnutého času odborného personálu např. Janských Lázní (státní příspěvková 

organizace) včetně pracovníků Vesny (státní příspěvková organizace) a dále např. o úhradu 

nákladů práce účetní 7 tis. Kč. Jde o jednozdrojové financování, navíc je v rozpočtu počítáno s 

účastí zástupce KÚ na jedné z konferencí, nemáme informace o tom, že by byl z odboru 

zdravotnictví někdo osloven. 

Diskuse: MUDr. Fink, Ing. Šturma, Ing. Kracíková 

 

Pro výše uvedené žádosti, bylo členy výboru hlasováno bez usnesení takto: 

Město Stárkov  

Doporučeno schválit poskytnutí dotace na individuální účel dle důvodové zprávy ve výši  

2 000 000,- Kč. 

PRO – hlasovalo 6 členů 

Michal Paďour 

Nedoporučeno schválit poskytnutí dotace na individuální účel dle důvodové zprávy 

PRO – hlasovalo 6 členů 

Regionální ukrajinský spolek ve VČ 

Nedoporučeno schválit poskytnutí dotace na individuální účel dle důvodové zprávy 

PRO – hlasovalo 6 členů 
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K bodu 4 

Prezentace ředitele Oblastní nemocnice Jičín k výstavbě pavilonu psychiatrie a urgentního 

příjmu  

Prezentace MUDr. Malý 

• Informoval o otevření nového multifunkčního pavilonu v ON Jičín, kde jsou oddělení s 

různými obory. 

• Dále seznámil přítomné členy s budoucí výstavbou pavilonu psychiatrie. V rámci reformy 

psychiatrické péče je hlavní myšlenkou vytvoření nových menších psychiatrických pracovišť 

v menších nemocnicích a postupně tak „utlumovat“ větší psychiatrické léčebny. V pavilonu 

budou ambulantní psychiatrická zázemí a dále 42 lůžek v otevřeném i zavřeném lůžkovém 

oddělení. Měla by zde být zajištěna služba 24/7. 

• V současné době se dokončuje projektová dokumentace. Názorně bylo členům výboru 

prezentováno řešení pavilonu s rozmístěním jednotlivých ambulancí a oddělení a dále i 

záměr výstavby parkovacího domu v areálu nemocnice. 

• Personální zabezpečení – vyhledávají se potřební noví lékaři a další zdravotnický personál. 

• Financování výstavby je zajištěno z Královéhradeckého kraje, IROP a evropských dotací.  

 

Diskuse:  

Ke smlouvám se zdravotními pojišťovnami, týkající se navýšení počtu lůžek a zdravotnického 

personálu v novém psychiatrickém pavilonu. 

Diskutující: – doc. MUDr. Heger, CSc, MUDr. Fink, MUDr. Martinov, Ing. Bášová, MUDr. 

Malý, Ing. Kracíková, Ing. Mottl  

• MUDr. Malý seznámil přítomné členy výboru s projektem výstavby urgentního příjmu 

v nemocnici Jičín, kde dle velikosti nemocnice je potřebný stupeň 2 A. V současné době má 

urgentní příjem chirurgie, interna a neurologie a nemocnice zajišťuje v určené hodiny i LPS, 

jak ve všední den, tak i o víkendu. 

• Na mapě areálu nemocnice ukázal projekt budoucí výstavby, která propojí současné pavilony 

a potřebná pracoviště včetně nově budovaných prostor s prezentací jednotlivých oddělení. 

 

Diskuse:  

- K externímu poradci v oblasti plánování vnitronemocničního uspořádání. 

- Ke službám praktiků na LPS. 

Diskutující: doc. MUDr. Heger CSc., Ing. Kracíková, MUDr. Malý, MUDr. Martinov, Ing.  

                    Bášová, MUDr. Fink 

Výbor zdravotní vzal předložené informace s prezentací na vědomí. 

 

 

K bodu 5 

Návrh na úpravu vyrovnávacích plateb za plnění závazku veřejné služby na rok 2024 

nemocnic koncernu Zdravotnický holding Královéhradeckého kraje a.s.  

S návrhem seznámila Ing. Kracíková 

V souladu s čl. 4.1. písm. f) Jednacího řádu Rady a komisí Rady Královéhradeckého kraje je 

Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje předkládán návrh Zdravotnického holdingu 

Královéhradeckého kraje a.s. (dále jen „ZH KHK a. s.“) na navýšení vyrovnávacích plateb za 

plnění závazku veřejné služby na rok 2024. 

Královéhradecký kraj v roce 2010 poprvé uzavřel s vybranými zdravotnickými zařízeními v kraji 

smlouvy o závazku veřejné služby a podmínkách poskytnutí vyrovnávací platby za plnění 

závazku veřejné služby. Do roku 2015 byly smlouvy o závazku veřejné služby a podmínkách 

poskytnutí vyrovnávací platby za plnění závazku veřejné služby uzavírány s platností vždy na 1 

rok. Od roku 2016 jsou smlouvy uzavřeny na období 10 let, tedy do konce roku 2025.   
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Z uzavřených smluv s jednotlivými zdravotnickými akciovými společnostmi – nemocnicemi 

vyplývá, že konkrétní výši vyrovnávací platby pro příslušný rok stanoví kraj svým 

rozhodnutím (rozhodnutí Zastupitelstva Královéhradeckého kraje).  

Odbor zdravotnictví obdržel v říjnu 2023 žádosti jednotlivých nemocnic ZH KHK a. s. o 

poskytnutí vyrovnávacích plateb za plnění závazku veřejné služby na rok 2024 v celkové výši 

480,23 mil. Kč.  Zastupitelstvo Královéhradeckého kraje usnesením ZK/23/1635/2023 dne 4. 12. 

2023 stanovilo rozdělení 200 mil. Kč za plnění závazku veřejné služby v roce 2024 

nemocnicím koncernu Zdravotnický holding Královéhradeckého kraje a.s.   

Reálná výše ekonomické ztráty činností zahrnutých do smluvního vztahu závazku veřejné služby 

je ovlivněna mnoha faktory. Důvodem je ekonomická situace a nepříznivý vývoj hospodaření 

v roce 2024 jednotlivých nemocnic. V současné době je hospodaření nemocnic výrazně 

negativně ovlivněno významným růstem osobních nákladů a mírou meziroční inflace. 

Předseda představenstva ZH KHK a. s. tak podal prostřednictvím odboru zdravotnictví 

žádost o projednání možnosti navýšení vyrovnávacích plateb za plnění závazku veřejné 

služby v roce 2024 jednotlivými nemocnicemi v orgánech Královéhradeckého kraje 

(Příloha č. 1).  

Orgánům kraje je předkládán návrh na úpravu vyrovnávacích plateb roku 2024: 

 

Nemocnice  
Návrh navýšení ZVS na rok 2024 o: 

 (zaokrouhleno na celé Kč) 

ON Jičín a.s. 49 125 912 

ON Náchod a.s. 55 135 058 

ON Trutnov a.s. 8 500 000 

Městská nemocnice a.s. 4 500 000 

Celkem 117 260 970 

Navýšená část vyrovnávací platby bude jednotlivým nemocnicím uvolňována tak, že 50 % 

navýšené části vyrovnávacích plateb bude jednotlivým nemocnicím uvolněno do 30 dnů po 

přijetí navrhovaného usnesení a zbylých 50 % vyrovnávacích plateb bude jednotlivým 

nemocnicím postupně uvolňováno na základě rozhodnutí Rady Královéhradeckého kraje 

v závislosti na jejich ekonomické situaci. Pokud by se v posledním čtvrtletí roku 2024 ukázalo, 

že ekonomická situace nemocnic nevyžaduje vyrovnávací platbu v plné schválené výši, bude 

orgánům Královéhradeckého kraje předložen k projednání materiál, kterým bude možné snížit 

celkovou vyrovnávací platbu pro rok 2024. 

 

Nemocnice  

Usnesení 

ZK/23/1635/2023 

ZVS na rok 2024 

Návrh 

navýšení ZVS 

na rok 2024 Celkem ZVS na 

rok 2024 - po 

úpravách v Kč 200 mil. Kč 

(zaokrouhleno na 

celé Kč) 

o 117,261 mil. 

Kč 

(zaokrouhleno 

na celé Kč) 

ON Jičín a.s. 56 562 000 49 125 912 105 687 912 

ON Náchod a.s. 86 868 000 55 135 058 142 003 058 

ON Trutnov a.s. 44 762 000 8 500 000 53 262 000 

Městská nemocnice a.s. 11 808 000 4 500 000 16 308 000 

Celkem 200 000 000 117 260 970 317 260 970 

Orgánům kraje je předkládán návrh na schválení úpravy rozpočtu roku 2024 kap. 15 – 

zdravotnictví, a to snížení ostatních běžných výdajů kap. 15 – zdravotnictví o 8 500 000 Kč za 
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současného navýšení neinvestičních transferů a.s. kap. 15. Finanční prostředky ve výši 117 260 

970 Kč jsou alokovány v kap. 15 – zdravotnictví a v případě přijetí usnesení budou uvolněny 

jako neinvestiční transfery a.s.  

Diskuse:  

• Dotaz na rozdíl mezi jednotlivými nemocnicemi. Vysvětlila Ing. Kracíková a MUDr. Fink – 

posuzují se dle výnosů, podílu na vratkách a zvýšení nájemného.  

• Fungování a další vývoj zdravotní péče v ON Trutnov.  

Diskutující: doc. MUDr. Heger, CSc., Ing. Kracíková, MUDr. Fink, MUDr. Martinov 

 

Přítomnými 5 členy výboru, 1 člen se zdržel hlasování, bylo bez usnesení doporučeno ke 

schválení: 

Úprava vyrovnávacích plateb za plnění závazku veřejné služby na rok 2024 následovně: 

a) Oblastní nemocnice Náchod a.s. - navýšení vyrovnávací platby o 55.135.058,00 Kč, 

b) Oblastní nemocnice Jičín a.s. - navýšení vyrovnávací platby o 49.125.912,00 Kč, 

c) Oblastní nemocnice Trutnov a.s. - navýšení vyrovnávací platby o 8.500.000,00 Kč, 

d) Městská nemocnice, a.s. - navýšení vyrovnávací platby o 4.500.000,00 Kč 

s tím, že 50 % vyrovnávacích plateb bude jednotlivým nemocnicím uvolněno do 30 dnů po 

přijetí tohoto usnesení a zbylých 50 % vyrovnávacích plateb bude jednotlivým nemocnicím 

postupně uvolňováno na základě rozhodnutí Zastupitelstva Královéhradeckého kraje a úpravu 

rozpočtu kapitoly 15 - zdravotnictví - snížení ostatních běžných výdajů kap. 15 ve výši  

8.500.000,00 Kč za současného navýšení neinvestičních transferů a.s. kap. 15  

 

 

K bodu 6 

Návrh na poskytnutí neinvestiční dotace Zdravotnickému nadačního fondu 

Královéhradeckého kraje na "Stipendijní programy Zdravotnického nadačního fondu 

Královéhradeckého kraje" 

S návrhem seznámila Ing. Kracíková, doplnil MUDr. Fink 

Zastupitelstvem Královéhradeckého kraje byl v květnu 2021 schválen strategický dokument 

s názvem: „Koncepce zdravotnictví Královéhradeckého kraje pro období 2021-2025“ (dále jen 

„Koncepce“). Koncepce definovala 11 rozvojových bodů, kterými je nutno se zabývat a hledat 

konsensuální řešení s nimi spojených problémů a nedostatků. Jedním ze zásadních problémů 

českého zdravotnictví (Královéhradecký kraj nevyjímaje), který se prolíná hned několika 

rozvojovými body Koncepce, je problém nedostatku zdravotnického personálu, a to 

personálu lékařského, ale i nelékařského. Tuto situaci není ze strany kraje možné a ani reálné 

řešit jednorázovým opatřením v krátkém časovém horizontu. Vhodným řešením se tak jeví 

zformovat několik vzájemně propojených aktivit směřujících k odstranění nebo eliminaci této 

hrozby.  

S ohledem na výše uvedené zaměřil Zdravotnický nadační fond Královéhradeckého kraje svoji 

činnost na realizaci stipendijních programů, jejichž cílem je získání nových lékařů ve vybraných 

specializacích pro působení v regionu Královéhradeckého kraje. Specializace pro jednotlivá kola 

stipendijních programů jsou stanoveny na základě aktuálního nedostatku u poskytovatelů 

zdravotních služeb a demografické skladby lékařů s akutní hrozbou v následujících letech. 

Stipendijní programy jsou určeny studentům finálních ročníků lékařských fakult, kdy 

těmto studentům nabízí Zdravotnický nadační fond Královéhradeckého kraje jednorázové 

stipendium za závazek vybrat si požadovaný specializační obor a setrvat u poskytovatele 

zdravotních služeb na území Královéhradeckého kraje po dobu minimálně 36 měsíců. 

Prostřednictvím dotačního portálu Královéhradeckého kraje byla podána žádost na poskytnutí 

neinvestiční dotace Zdravotnickému nadačnímu fondu Královéhradeckého kraje na projekt 

„Stipendijní programy Zdravotnického nadačního fondu Královéhradeckého kraje“ ve 

výši 5 mil. Kč (Příloha č. 1).  Cílem projektu je získání nového lékařského personálu pro 

lůžková zařízení poskytovatelů zdravotních služeb působících na území Královéhradeckého 
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kraje. Stipendium jednomu studentovi bude činit maximálně 150 000,- Kč, v případě prioritních 

podporovaných oborů může činit stipendium maximálně 300 000,- Kč. Bližší specifikace o 

připravovaných stipendijních programech jsou uvedeny žádosti Zdravotnického nadačního fondu 

Královéhradeckého kraje. Ze strany Královéhradeckého kraje je nadační fond podporován 

dlouhodobě. První dotace ze strany kraje byla poskytnuta fondu na podporu stipendijních 

programů pro akademické roky 2015/2016. Od roku 2016, kdy byla poprvé stipendia studentům 

vyplacena, se podařilo na území Královéhradeckého kraje získat pro poskytovatele zdravotních 

služeb cca 172 nových lékařů.  Posledním vyhlášeným programem byla podpora studentů pro 

akademické roky 2023/2024. 

Poskytnutí dotace má dopad do rozpočtu KHK, finanční prostředky jsou alokovány v kapitole 15 

– zdravotnictví (ostatní běžné výdaje). 

 

Bez diskuse. 

 

Přítomnými 6 členy výboru bylo bez usnesení doporučeno ke schválení: 

Poskytnutí účelové neinvestiční dotace Zdravotnickému nadačnímu fondu Královéhradeckého 

kraje, Pivovarské náměstí 1245, Hradec Králové, PSČ 500 03, IČ 28813651 ve výši 5.000.000 

Kč z ostatních běžných výdajů kapitoly 15 - zdravotnictví roku 2024 dle důvodové zprávy a 

uzavření Smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu Královéhradeckého kraje se Zdravotnickým 

nadačním fondem Královéhradeckého kraje, Pivovarské náměstí 1245, Hradec Králové, PSČ 500 

03, IČ 28813651 ve znění Přílohy č. 2 důvodové zprávy.  
 

 

K bodu 7 

Návrh na uzavření dodatku č. 3 ke Smlouvě o poskytnutí dotace z rozpočtu 

Královéhradeckého kraje - Nadační fond pro podporu Městské nemocnice, a.s. ve Dvoře 

Králové nad Labem 

S návrhem seznámila Ing. Kracíková, doplnil MUDr. Fink 

Na základě usnesení Zastupitelstva Královéhradeckého kraje č. ZK/18/1434/2019 ze dne 28. 01. 

2019 došlo ke schválení veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu 

Královéhradeckého kraje s Nadačním fondem pro podporu Městské nemocnice, a.s. ve Dvoře 

Králové nad Labem, IČ 07681852, (dále jen „nadační fond“). 

V souladu s uzavřenou smlouvou byla nadačnímu fondu poskytnuta neinvestiční dotace ve výši  

560 000,- Kč.Výše uvedené neinvestiční finanční prostředky byly poskytnuty na Realizaci 

stipendijních programů nadačního fondu pro podporu Městské nemocnice, a.s. ve Dvoře Králové 

nad Labem v období od 01. 12. 2018 do 31. 12. 2020.  Dodatkem č. 1 byl na žádost Nadačního 

fondu pro podporu Městské nemocnice, a.s. ve Dvoře Králové nad Labem prodloužen termín 

realizace do 31. 12. 2022. Dodatkem č. 2 byl na žádost Nadačního fondu pro podporu Městské 

nemocnice, a.s. ve Dvoře Králové nad Labem prodloužen termín realizace do 31. 12. 2024.  

Záměrem nadačního fondu bylo realizovat stipendijní programy, kdy z výše uvedeného mělo být 

poskytnuto stipendium vybraným studentům absolventských ročníků studijního nebo 

vzdělávacího programu určeného k získání odborné způsobilosti zdravotnického pracovníka 

podle příslušných ustanovení zákona č. 96/2004 Sb., o nelékařských zdravotnických povoláních, 

ve znění pozdějších předpisů. Příjemce stipendia se po dokončení studia stává zaměstnancem 

Městské nemocnice, a.s. ve Dvoře Králové nad Labem, kde bude působit po předem definovanou 

dobu. Dle předloženého vyúčtování k 31. 12. 2023 a dle kontroly provedené odborem 

zdravotnictví dne 26. 06. 2024 nebyla dotace zcela vyčerpána, zůstatek činí 320 tis. Kč.  

Odbor zdravotnictví Krajského úřadu Královéhradeckého kraje obdržel žádost Nadačního fondu 

pro podporu Městské nemocnice, a.s. ve Dvoře Králové nad Labem o schválení změny 

podmínek čerpání poskytnuté dotace, uzavřením Dodatku č. 3, kdy navrhovaná změna spočívá 

v prodloužení termínu realizace do 31. 12. 2026. 
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Uzavření dodatku č. 3 ke smlouvě nemá vliv na výši poskytnuté dotace, která tak zůstává 

nezměněna, je v  souladu se zákonem č. 129/2000 Sb. a zákonem č. 250/2000 Sb., v platném 

znění a nemá přímý dopad do rozpočtu Královéhradeckého kraje. 

 

Bez diskuse. 

 

Přítomnými 6 členy výboru bylo bez usnesení doporučena ke schválení: 

Změna Smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu Královéhradeckého kraje č. 19RGI02-0045, s 

Nadačním fondem pro podporu Městské nemocnice, a.s. ve Dvoře Králové nad Labem, 

spočívající v prodloužení doby realizace projektu a uzavření dodatku č. 3 k této smlouvě ve 

znění dle Přílohy č. 2 důvodové zprávy. 

 

 

K bodu 8 

Žádost o změnu účelu schválených investičních příspěvků příspěvkové organizace Léčebna 

pro dlouhodobě nemocné Hradec Králové a Zdravotnická záchranná služba 

Královéhradeckého kraje 

S návrhem seznámila Ing. Kracíková, doplnila Ing. Bášová 

Léčebna pro dlouhodobě nemocné Hradec Králové (dále jen LDN HK) – změna účelu 

investičního příspěvku 

Zastupitelstvo Královéhradeckého kraje schválilo na žádost ředitele příspěvkové organizace 

Léčebna pro dlouhodobě nemocné Hradec Králové v roce 2021 snížení závazného ukazatele – 

příspěvku na provoz. V souvislosti s výše uvedeným byla Zastupitelstvem KHK schválena 

změna charakteru poskytnutého neinvestičního příspěvku na příspěvek investiční za účelem 

financování investičních potřeb příspěvkové organizace LDN HK celkové výši 3 500 tis. Kč 

(užitkový vůz, sanitní vůz, rekonstrukce plotu). 

Dne 09. 08. 2024 byla přijata prostřednictvím datové schránky žádost pana ředitele příspěvkové 

organizace o změnu účelu schváleného investičního příspěvku ve výši 806 tis. Kč. Ředitel ve své 

žádosti uvádí, že byl realizován nákup užitkového i sanitního vozu v celkové částce 2 694 tis. 

Kč. Nevyčerpaná část ve výši 806 tis. Kč by měla být využita na rekonstrukci plotu. Tato 

investiční akce je však plně pokryta finančními prostředky, alokovanými ve Fondu rozvoje a 

reprodukce Královéhradeckého kraje. Z výše uvedeného důvodu žádá pan ředitel PO LDN HK o 

změnu účelu investičního příspěvku. 

Investiční příspěvek ve výši 806 000 Kč by byl použit: 

- na pořízení 2 ks nosítek do sanity v odhadované ceně 274 000,- Kč, 

- na pořízení 2 ks křesel do sanity v odhadované ceně 184 000,- Kč, 

- na akci „protipožární ochrana – úprava únikových cest“ v odhadované ceně 348 000,- Kč. 

Výše uvedené odhadované ceny se mohou lišit v návaznosti na výsledky výběrových řízení dle 

zákona o zadávání veřejných zakázek. 

 

Zdravotnická záchranná služba Královéhradeckého kraje (dále jen ZZS KHK) – změna účelu 

investičního příspěvku 

Zastupitelstvo Královéhradeckého kraje schválilo na žádost ředitele příspěvkové organizace 

Zdravotnická záchranná služba Královéhradeckého kraje v roce 2020 a 2021 snížení závazného 

ukazatele – příspěvku na provoz. V souvislosti s výše uvedeným byla Zastupitelstvem KHK 

schválena změna charakteru poskytnutého neinvestičního příspěvku na příspěvek investiční za 

účelem financování investičních potřeb příspěvkové organizace ZZS KHK následovně: 

a) v roce 2020 ve výši 1 700 tis. Kč na zpracování projektové dokumentace na nově plánovaná 

výjezdová stanoviště, 

b) v roce 2021 ve výši 1 200 tis. Kč na obnovu a modernizace videostěny KZOS. 
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Dne 15. 08. 2024 byla přijata prostřednictvím datové schránky žádost pana ředitele příspěvkové 

organizace o změnu účelu investičních příspěvků schválených v letech 2020 a 2021. 

Ad a) Důvodem změny účelu investičního příspěvku ve výši 1 700 tis. Kč schváleného v roce 

2020 je realizace výjezdových stanovišť zřizovatelem (Jičín Náchod, Jaroměř).  

Investiční příspěvek ve výši 1 700 000 Kč by byl použit: 

- na dofinancování již schválené akce č. IFZZS/24/2 – pořízení vozidla RV ve výši 650 000,- 

Kč, které je ve výši 1 500 tis. Kč financováno z účelové dotace poskytnuté Statutárním 

městem Hradec Králové, 

- na posílení akce č. IFZZS/24/17 – dofinancování schválených akcí z IF PO ve výši 1 

050 000,- Kč (změny cen na základě realizace veřejných zakázek). 

 

Ad b) ZZS KHK realizovala v roce 2023 akci „obnova a modernizace videostěny KZOS“, na 

kterou jí schválilo Zastupitelstvo KHK účelově vázaný investiční příspěvek ve výši 1 200 tis. 

Kč. Skutečná celková finanční potřeba na akci činila 833,26 tis. Kč. Vzhledem k tomu, že 

nevyčerpané prostředky ve výši 366,74 tis. Kč nemohou být použity na jiný účel, než bylo 

schváleno, žádá pan ředitel změnu účelu nevyčerpaného investičního příspěvku.  

Investiční příspěvek ve výši 366 739 Kč by byl použit na akci „Digitalizace radiové sítě I. 

etapa“. Stávající radiová síť je používána více než 15 let, je zastaralá, nesplňuje požadavky na 

kybernetickou bezpečnost, nemá šifrování hovorů apod. Přínosem digitalizace bude stabilita a 

kvalita služeb. V této první etapě bude obnovena část převaděčů. Akce bude pokračovat II. 

etapou v roce 2025, na níž jsou alokovány finanční prostředky ve Fondu rozvoje a reprodukce 

Královéhradeckého kraje ve výši 5 mil. Kč. 

Výše uvedené je v souladu se zákonem č. 129/2000 Sb., o krajích (krajská zřízení), zákonem  

č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, obojí ve znění pozdějších 

předpisů a Směrnicí Rady Královéhradeckého kraje č. 7 a nemá přímý dopad do rozpočtu 

Královéhradeckého kraje.  

 

Bez diskuse 

 

Přítomnými 6 členy výboru bylo bez usnesení doporučena ke schválení: 

Změna účelu poskytnutého investičního příspěvku ve výši 806.000 Kč příspěvkové organizaci 

Léčebna pro dlouhodobě nemocné Hradec Králové, Pospíšilova tř. 351/4, 500 03  Hradec 

Králové, IČO 00180092 a ve výši 2.066.739 Kč příspěvkové organizaci Zdravotnická záchranná 

služba Královéhradeckého kraje, Hradecká 1690/2A, 500 12  Hradec Králové, IČO 

48145122 dle přílohy č. 1 a 2 důvodové zprávy. 

 

 

K bodu 9 

Záměr převodu činností zařízení pro děti vyžadující okamžitou pomoc z gesce odboru 

zdravotnictví do gesce odboru sociálních věcí KÚ KHK 

S návrhem seznámila Ing. Kracíková, doplnila Ing. Bášová a MUDr. Fink  

Sociálně-právní ochrana dětí dle zákona č. 359/1999 Sb. je vykonávána v zařízení pro děti 

vyžadující okamžitou pomoc (dále též „ZDVOP“). Zařízení pro děti vyžadující okamžitou 

pomoc poskytuje ochranu a pomoc dítěti, které se ocitlo bez jakékoliv péče nebo jsou-li jeho 

život nebo příznivý vývoj vážně ohroženy anebo ocitlo-li se dítě bez péče přiměřené jeho věku, 

jde-li o dítě tělesně nebo duševně týrané nebo zneužívané anebo o dítě, které se ocitlo v prostředí 

nebo situaci, kdy jsou závažným způsobem ohrožena jeho základní práva. Ochrana a pomoc se 

poskytují po přechodnou dobu nepřesahující zpravidla dobu 6 měsíců bez ohledu na to, je-li 

poskytována na základě smlouvy o poskytování ochrany a pomoci nebo na základě soudního 

rozhodnutí.  
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K dnešnímu dni je činnost ZDVOP zajišťována příspěvkovou organizací Královéhradeckého 

kraje – Sdružení ozdravoven a léčeben okresu Trutnov. S ohledem na skutečnost, že převážná 

část činností této organizace je poskytování zdravotních služeb, je gesčním odborem této 

příspěvkové organizace odbor zdravotnictví Krajského úřadu Královéhradeckého kraje.  

Jak je výše uvedeno, Sdružení ozdravoven a léčeben okresu Trutnov provozuje mj. dvě zařízení 

ZDVOP, tzn. zařízení sociálně-právní ochrany dětí, a to ve Dvoře Králové nad Labem a 

v Nemojově. Činnosti vztahující se k poskytování sociálně-právní ochrany dětí (tzn. i ZDVOP) 

zprostředkovávají sociální pracovníci a pracovníci v sociálních službách. Agendu sociálně-

právní ochrany dětí zajišťuje v rámci výkonu přenesené působnosti krajský úřad a její výkon 

spadá plně do gesce odboru sociálních věcí Krajského úřadu Královéhradeckého kraje. V případě 

ZDVOP je však gesčním odborem odbor zdravotnictví, který nedisponuje kvalifikovaným 

personálem se znalostí problematiky sociálních služeb, tzn. i problematiky ZDVOP.  

S ohledem na výše uvedené je tak standardně nutná velmi úzká spolupráce odboru sociálních 

věcí a odboru zdravotnictví při zabezpečení fungování a činností obou ZDVOPů. V důsledku 

nejednotnosti gesčního odboru tak mnohdy dochází ke zbytečným prodlením v rozhodování, a to 

v důsledku nutnosti realizace předchozích jednání mezi oběma zúčastněnými odvětvími. Pro 

rychlejší a flexibilnější rozhodování, stejně jako patřičné systémové zařazení činností, by bylo 

velkým přínosem, pokud by se podařilo převést činnosti obou ZDVOP do gesce odboru 

sociálních věcí. Činnost ZDVOP by tak měla být buď přesunuta pod některou existující 

příspěvkovou organizaci v gesci odboru sociálních věcí, popř. by za tímto účelem mohla být 

zřízena nová příspěvková organizace Královéhradeckého kraje. Po zpracování všech potřebných 

podkladů bude věc předložena k projednání a rozhodnutí kompetentním orgánům 

Královéhradeckého kraje.  

Dané téma bylo diskutováno na úrovni příslušných radních a příslušných vedoucích obou 

odborů, přičemž na záměru převedení činnosti ZDVOP do gesce odboru sociálních věcí KÚ 

KHK panuje shoda všech aktérů.  

 

Bez diskuse. 

 

Přítomných 6 členů výboru vzalo na vědomí bez usnesení: 

Informace o připravovaném záměru převodu činností zařízení pro děti vyžadující okamžitou 

pomoc z gesce odboru zdravotnictví do gesce odboru sociálních věcí KÚ KHK, dle důvodové 

zprávy. 

 

 

K bodu 10 

Záměr převodu činností Léčebny dlouhodobě nemocných Opočno 

S návrhem seznámila Ing. Kracíková, doplnil Ing. Mottl 

Léčebna dlouhodobě nemocných Opočno (dále jen „LDN Opočno“) historicky sdílí nemocniční 

informační systém s Oblastní nemocnicí Náchod a.s. (dále jen „ON Náchod“). ON Náchod 

poskytuje LDN Opočno služby ve formě kompletní IT podpory (HW, SW, nemocniční 

informační systém) a zpracování dat pro zdravotní pojišťovny. Díky skutečnosti, že výrobce 

stávajícího nemocničního informačního systému již nerozvíjí jeho funkcionality, zajišťuje pouze 

podporu navazující na případné legislativní změny a postupně ukončuje jeho provoz, plánuje ON 

Náchod implementovat nový nemocniční informační systém.  

Dle vyjádření LDN Opočno a ON Náchod již není možné (dle současné právní úpravy v oblasti 

kybernetické bezpečnosti) sdílení nemocničního informačního systému mezi více subjekty. 

Současně není možný ani tzv. hosting, tzn. provozování serverů nemocničního informačního 

systému LDN Opočno v rámci virtuální infrastruktury ON Náchod, a to z důvodu licenčních 

podmínek virtualizačního a zálohovacího SW.  

S ohledem na výše uvedené tak LDN Opočno potřebuje vlastní nemocniční informační systém, 

licenčně registrovaný na tuto organizaci a k tomu potřebnou serverovou infrastrukturu se 
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softwarem licencovaným taktéž na LDN Opočno. LDN Opočno tak v souvislosti s pořízením 

vlastního nemocničního informačního systému a potřebné serverové infrastruktury předběžně 

vyčíslila požadavky na krajský rozpočet na 3,5 mil. Kč bez DPH, přičemž tato částka nezahrnuje 

migraci dat a několikaletou servisní podporu.  

Dne 6. 5. 2024 proběhlo jednání mezi zástupci ON Náchod (RNDr., Bc. J. Mach, Ing. B. 

Hrabčuk) a zástupců odboru zdravotnictví KÚ (Ing. L. Bášová, Mgr. K. Baše) za účasti MUDr. 

Z. Finka, kdy předmětem tohoto jednání bylo hledání možných, ekonomicky nenáročných, řešení 

zabezpečení dalšího provozu LDN Opočno v oblasti IT. Současně byla diskutována i 

problematika implementace směrnice NIS 2 do právního řádu ČR a s tím související dopady na 

LDN Opočno.  

Mezi možnými variantami řešení vzniklé situace bylo zmíněno i převedení činností LDN 

Opočno pod ON Náchod, konkrétně jako nové samostatné středisko Nemocnice Rychnov nad 

Kněžnou, o.z. V případě realizace tohoto záměru by potřeby LDN Opočno na pořízení nového 

nemocničního informačního systému a potřebné serverové infrastruktury mohly být saturovány 

nemocničním informačním systémem a serverovou infrastrukturou ve vlastnictví ON Náchod, a 

to bez zvýšených ekonomických nákladů. Stejně tak dopady implementace směrnice NIS 2 by 

mohly být minimalizovány díky využití IT infrastruktury ON Náchod.  

Odbor zdravotnictví KÚ následně diskutoval možnost převodu činností LDN Opočno pod ON 

Náchod se zástupci ZH Královéhradeckého kraje a.s., stejně jako s ředitelem LDN Opočno 

MUDr. Josefem Fajstauerem, a to nejen z pohledu zabezpečení potřebné IT infrastruktury.  

LDN Opočno v současné době provozuje 52 lůžek následné péče a je dominantním 

poskytovatelem tohoto typu zdravotních služeb v širší oblasti Opočenska. Pacienti z této oblasti, 

ale i Rychnovska a Kostelecka jsou hlavními uživateli těchto lůžek, přičemž návaznost na akutní 

péči poskytovanou v Nemocnici Rychnov nad Kněžnou generuje přibližně 80 % přijatých 

hospitalizací. Případné zařazení LDN Opočno do ON Náchod, resp. Nemocnice Rychnov nad 

Kněžnou o.z. by bylo logickým krokem z pohledu návaznosti péče, protože kapacity ON 

Náchod, potažmo Nemocnice Rychnov nad Kněžnou o.z. nejsou z pohledu počtu lůžek následné 

péče dostatečné a dle provedené analýzy potřebnosti budou tato lůžka i v případě popisovaného 

záměru v Opočně do budoucna zachována. Systémově nastavený překlad pacientů z akutních 

lůžek na lůžka následná v Opočně by mohl umožnit zkrácení doby hospitalizace na akutních 

lůžkách rychnovské nemocnice, což by mělo vliv na strukturu pacientů a také na snížení ztráty 

zejména interny a tím i zlepšení ekonomiky této nemocnice. Významným argumentem je také 

sdílení služeb v provozní oblasti, zejména ve výše zmíněné oblasti IT a kybernetické 

bezpečnosti.  

Mezi další oblasti, které se z provozního hlediska jeví jako výhodnější, se řadí běžná logistika, 

správa majetku, praní prádla, odpadové hospodářství, nebo personální a mzdová agenda a 

akvizice movitého majetku.  

Mezi další skutečnosti, které podporují myšlenku převodu činností LDN Opočno pod Nemocnici 

Rychnov nad Kněžnou o.z. je možné zařadit:  

• Rozšíření zaměstnaneckého fondu pro případné potřeby LDN Opočno.  

• Úspora některých provozních nákladů.  

• Záměr je v souladu s dokumentem s názvem Funkční generel Zdravotnického holdingu  

Královéhradeckého kraje Strategický výhled oddělení akutní péče do roku 2035, který byl 

projednán Zastupitelstvem Královéhradeckého kraje dne 25. 3. 2024 (ZK/25/1766/2024), 

stejně jako s připravovaným Funkčním generelem nemocnic ZH Královéhradeckého kraje 

a.s. v oblasti následné péče a komplementu.  

• Zlepšení spolupráce mezi LDN Opočno a Nemocnici Rychnov nad Kněžnou o.z.  

• V případě nastavení optimální obložnosti, lze lépe dosáhnout ekonomické soběstačnosti 

LDN Opočno (bez nutnosti poskytování příspěvku zřizovatele, resp. vyrovnávací platby).  

• Rozsah, struktura činností a složitost činností LDN Opočno nevyžadují nutně  

         samostatnou právní subjektivitu a mohou být součástí jiného zařízení v dané oblasti.  
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V současné době odbor zdravotnictví KÚ, v úzké spolupráci s LDN Opočno, ZH KHK 

Královéhradeckého kraje a.s., ON Náchod a Nemocnicí Rychnov nad Kněžnou o.z. prověřuje 

další otázky, jejichž zodpovězení s případným převodem činností LDN Opočno pod nemocnici 

Rychnov nad Kněžnou o.z. bezprostředně souvisí (možné formy transformace, pracovněprávní 

problematika, ujednání se zdravotními pojišťovnami, aj.).  

K dnešnímu dni jsou tak orgány Královéhradeckého kraje „pouze“ informovány o 

připravovaném záměru a stavu jeho připravenosti. Rozhodnutí o jeho skutečné realizaci bude 

předloženo k projednání orgánům Královéhradeckého kraje ve chvíli, kdy budou zpracovány či 

získány veškeré relevantní podklady a informace. 

 

Diskuse:  doc. MUDr. Heger - dotaz na osamostatnění nemocnice Rychnov nad Kněžnou. 

Odpověděl Ing. Mottl – projekt je zpracován a dále záleží na postupných realizačních krocích.  

 

Přítomných 6 členů výboru vzalo na vědomí bez usnesení: 

Informaci o připravovaném záměru převodu činností LDN Opočno pod Nemocnici Rychnov nad 

Kněžnou o.z. dle důvodové zprávy. 

 

 

K bodu 11 

Různé  

Žádné náměty ani připomínky nebyly členy výboru vzneseny. 

 

 

K bodu 12 

Závěr  

Vzhledem k tomu, že byly vyčerpány všechny body programu a nebyly ani další příspěvky do 

diskuse, Ing. Kracíková poděkovala členům výboru a hostům za účast na 30. jednání výboru 

zdravotního. Poděkovala za aktivní účast a práci ve volební období 2020 – 2024, poděkovala 

panu radnímu MUDr. Finkovi za podporu. Nakonec pozvala všechny přítomné na prohlídku 

nového pavilonu A. 

  

 

 

 

 

 

Zapsala: Nováková Soňa    

……………………………………….. 

předseda výboru  

…………………………………………. 

ověřovatel zápisu 


